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Jó nézegetni régi családi képeket, ha van rá módja az embernek.
Jó most emlékét idézni annak a családnak, akik ott állnak a magyar keresztény ezer év
kezdetén, ünnepelni az első magyar szent családot, akik ott álnak mellettünk, imáikkal,
példájukkal.

Egy furcsa és nehéz helyzet volt az övék -
erős a pogány hagyomány,
hatalmi harcok,
idegen befolyástól való félelem.

Sorsuk is kemény és nehéz -
a sok harc mellett ott fájdalom, a halál,
a próbák sorát kell szinte szakadatlan kiállniuk.

Erőt hol találtak? Ki volt mellettük?
Voltak, akiket Isten küldött nekik, akik támaszaik voltak, pl.:

Szent Gellért, aki
rendíthetetlen hitével,
kipróbált erényeivel,
életét is oda adni kész elkötelezettséggel,
mély imádságos élettel

egészen önzetlenül ott volt e család és e nép mellett.

De talán Szent Gellért, a megbízható tanító, a biztos tanú, a jó barát jelenléténél is többet
jelentett maga a család!

Gizella családi példája, ahol jelen volt az életszentség, ahol mélyen gyökeret vert a
keresztény erkölcs és életvitel.

Szent István elkötelezettsége a hit szerinti élet mellett: minden tettét, egész lényét,
gondolkodás módját átjárta kovászként az evangélium szelleme, az egyházi tanítás.
Nem volt az életében kettősség, alkudozás, kétfelé sántikálás.

Egyenes Krisztus-követés volt ez az élet, és erre adott ő maga példát az egész családnak.
Erő adó lehetett Szent Imre lelkülete, aki készséges volt arra, hogy szolgáljon: Istent,
embert: nemzetet és országot.

Kész volt az egyházi pályát elfogadni, de kész volt atyja örökébe is lépni.
Ezért keményen dolgozott, tanult, imádkozott, erényes életre nevelte magát.

Gizella oda adó szeretete, csöndes imái, melyekkel a háttérből kísérte Istvánt és gyermekeit,
a hit, mellyel elviselte és hordozta a többször a családra törő gyászt és kereszteket, szintén az
erő forrása lehetett az egész család számára.

Mi nagyszerű példának kaptuk őket, akiknek emléke nem halványul, akik éltük tanításával,
megélt sorsuk vállalásával, zúgolódás nélküli hitükkel minket is erősítenek!

Ma, akár csak régen, de talán mindig is az emberiség történetében, legalább a bűnbeesés óta,
nagy kihívásoknak kell megfelelnünk.
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Ez alól az egyes ember, de a család sincs kivéve!
Ma nehéz eligazodni a jó és a rossz között, mert a sok információval és hamis, összezavaró
információval elbizonytalanodik az ember. Aki megszokja, hogy az internetről tudja meg
vagy a médiumok más csatornája dönti el, hogy mi a jó és mi a rossz, az nehezen fog a
saját lelkiismeretének szavára hallgatni, talán a nagy belső zajban annak hangját sem
ismeri fel, de különben is, aligha fejleszti ezt az eligazító lelkiismeretet, mert egyszerűbb
elfogadni valamit, amit sokan követnek, amit hangosan hirdetnek

Ma nem erény a hit, nem érték a hagyomány követése. A mai világ inkább elviseli a
türelmetlenséget, a föld országainak csaknem a felében előforduló jogtalanságot: a
vallásszabadság korlátozását és azt, hogy keresztények legyenek a legüldözöttebb közösség a
mai világban!

Ma is azt hirdetik nagy hangon és hatásosan, ami nem egyezik meg az egyház több ezer
éves tapasztalatával és az emberről alkotott tudásával. Ezt képviselik a leghangosabb
médiumok, ennek propagálására szegődnek pártok és közösségek. És nyomában ott a sok
boldogtalan ember. Emberek tömege, akik nem tudják elkötelezni magukat, akik nem merik
vállalni az áldást: a gyermeket, akik nem tudnak hűségben kitartani és felelősen egy
családért élni…

Látjuk mindennek következtében a sok-sok embert, akik keresik, de nem találják saját
magukat, boldogságukat. Ennyi boldogtalan ember talán még soha nem élet a földön! És
szomorúságuk nem az anyagi javak hiányából faladnak legtöbbször, hanem az
elkötelezettség hiányából!

Hisz ha az életet meg akarjuk tartani, el fogjuk veszíteni, és ha azt merjük odaadni,
merünk másokért élni, akkor megtaláljuk azt!

Ezt az oda adott életet kell meglátni, megcsodálni az első magyar szent család életében, és
ezt kell megpróbálni követni.

Aligha van ideális helyzet, olyan, amikor mindenki úgy érezheti, most minden úgy alakul,
ahogy azt elgondoltam, ahogy megálmodtam.

De mindig van az életben öröm, és van az életben nehézség. És mindezt együtt élheti mag
a család, együtt, közösen. Ez a közösen megélt valóság erő és béke, és remény is lehet!
A közös öröm erősebb, a kereszt könnyebben viselhető közösen!

Rajtunk áll, mit kezdünk az élettel!
Abban biztos vagyok, hogy a keresztény családnak nagy küldetése van a mai világban.

Nekünk kell tanúságot tenni, a mi példánk nem közömbös, a mi imáink nem
elhanyagolható tényező! Erő, magunkat megtartó, másoknak felkínált lehetőség: lássák a
mi életünk szépségét, lássák örömeinket, a gyermekvállalás örömét, a gyermeknevelés
küzdelmét, a családi közösség erejét. A hit megtartó erejét, a közös ima életet alakító hatását,
az egymást segítő, egymásért lemondó élet boldogságát, amit talán a világ először nem fog
megérteni, de mégis csak kell, hogy szembesülve vele, elgondolkodjon: nem tartalmasabb és
szebb, boldogabb élet ez, mint amit sokszor akár irigyelendő példaként látunk különböző
fórumokon?
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A Magyar Szent Család erre ad példát! Ezer éve!

Ez nekik megélt valóság volt, és példájukkal erre hívnak bennünket is, és keresztényi
küldetésünk, hogy erről az életről tanúságot tegyünk!

Boldog családjaink erősítsenek bennünket, és tanúságuk tegye jobbá a világot, mutasson
új utat minden fiatalnak, mindenkinek, akinek talán változtatni kell az életén, hogy lehet
szép, boldog, szent életet élni a világban, lehetett régen is, és lehet most is!

Szent István király, Boldog Gizella királynő, Szent Imre herceg, az első Magyar Szent Család,
imádkozzatok családjainkért!

Magyarok Nagyasszonya, könyörögj érettünk!
Amen!


